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Abstract 

Silicon dioxide nanoparticles, also known as silica nanoparticles or Nano-silica, 

are the basis for a great deal of biomedical research due to their stability, low 

toxicity and ability to be functionalized with a range of molecules and polymers. 

Silicon Oxide Nanoparticles Applications: 

Paint, plastic, color rubber, magnetic materials, in addition, Nano-silica can be 

widely used in ceramics (sugar) porcelain, gypsum, batteries, paints, adhesives, 

cosmetics, glass, steel, fiber, glass, and many other fields of environmental 

protection products the upgrading. 

In this research three different samples of silicon dioxide order to investigate the 

transmission of x-ray .Three samples of silicon dioxide were prepared. The visual 

properties were studied, including the permeability and absorption coefficient and 

transmission.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 انًستخهص

هسيهيكب أو ن فت أيضب ببسى انجسيًبث انُبَىيتثبَي أكسيذ انسيهيكىٌ، وانًعرونانجسيًبث انُبَىيت 

َبَىسيهيكب، هي الأسبس نكثير يٍ انبحىث انطبيت انحيىيت َظرا لاستمرارهب، واَخفبض ثًُهب 

 وانمذرة عهً انتفبعم يع يجًىعت يٍ انجزيئبث وانبىنيًراث.

ٍ انًطبط وانًىاد يهىتانطلاء وانبلاستيك و كسيذ انسيهيكىٌ:لاانُبَىيت تطبيمبث انجسيًبث 

ً َطبق واسع في انًغُبطيسيت، ببلإضبفت إنً رنك، انُبَى انسيهيكب يًكٍ أٌ تستخذو عه

جًيم وانبطبريبث وانذهبَبث وانًىاد انلاصمت ويستحضراث انت صانخزف وانجب  و انسيراييك

حًبيت بالارتمبء  عذيذ يٍ انًجبلاث الأخري يٍ يُتجبث ، وانوانزجبج وانصهب والأنيبف 

 انبيئت.

اَتمبل الأشعت انسيُيت. تى تحضير  يٍ مكانسيهيكىٌ نهتح ثبَي اكسيذتى اختيبر عيُت يختهفت يٍ 

ذراست انخصبئص انبصريت، فً فتراث طحٍ يختهفه  ن ثلاث عيُبث يٍ ثبَي أكسيذ انسيهيكىٌ

.يتصب  والاَتمبلبًب في رنك يعبيم انُفبريت والا  
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